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REKONSTRUKCE BYTŮ, 
BYTOVÝCH JADER A KUCHYNÍ 

práce obkladačské, zednické, 
elektro, instalaterské, podlahářské, 

malířské, výroba nábytku

Svoboda a Nejtek s.r.o.
604 203 243, 603 801 377
www.svobodaanejtek.wz.cz

NEJLEVNĚJŠÍ ODTAHY
Tel.: 604 868 055

- VÝKUP AUTOMOBILŮ,
 MOTOCYKLŮ A VETERÁNŮ
 VŠECH ZNAČEK
- ZÁSTAVY 
 VOZIDEL
- PENÍZE 
 IHNED
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áZpěvák Pavel Callta:  
Hudba a psaní jsou moje drogy

Nepřizpůsobiví  
v pražských bytech 
jsou pro Piráty důležití…

Tvrdá bitva se nedávno 
odehrála v Radě magistrátu 
hl. m. Praha mezi Alexand-
rou Udženija (ODS) a Piráty. 
Předmětem sporu je změna 
pravidel přidělování obecních 
bytů. Piráti pohrozili ukon-
čením koalice v případě, že 
návrh, který upřednostňuje 
mladé rodiny s dětmi a matky 
samoživitelky před nepři-
způsobivými a narkomany, 
projde. Náměstkyně primátora 
Udženija zatím návrh stáhla.

Více na straně 6 a 7

Vyhrajte  
vstupenky  
na festival  
VyšeHrátky 
STRANA 10

Pražská  
vinobraní  
už ťukají  
na dveře 
STRANA 11
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  Tvrdá bitva se nedávno odehrála v Radě magistrátu hl. m. Praha mezi Alexandrou Udženijou (ODS) a Piráty. 
Předmětem sporu je změna pravidel přidělování obecních bytů. Piráti pohrozili ukončením koalice v případě, že 
návrh, který upřednostňuje mladé rodiny s dětmi a matky samoživitelky před nepřizpůsobivými a narkomany, 
projde. Náměstkyně primátora Udženija zatím návrh stáhla.
Praha - „Piráti vyhrožovali 
ukončením koalice. Ona to ofi -
ciálně na radě vůbec nekomen-
tovala, půjde to ještě na koaliční 
jednání, aby se s tím mohl se-
známit radní Zábranský (Piráti), 
který byl na dovolené, a znovu se 
to předloží v září,“ popsal jedná-
ní v radě zdroj Naší Prahy, který 
byl jednání osobně přítomen, ale 
nepřál si být jmenován.

Předmětem návrhu byla změ-
na systému přidělování obecních 
bytů, který je občany Prahy 
silně kritizován. Piráti totiž 
zavedli bodový systém zvýhod-
ňující nepřizpůsobivé a narko-
many. Ti dostávali v minulosti 
obecní byty ve velkém. Soužití 
s novými nájemníky ale bylo pro 
starousedlíky doslova peklo.

Naše Praha opakovaně přiná-
šela příběhy a svědectví z domů, 
kam se noví nájemníci přistěho-
vali a obtěžovali okolí. Vytvořilo 
se mnoho petic nespokojených 
občanů, Piráti ale tvrdohlavě 
svou koncepci bydlení obhajova-
li. Navíc zavedli bodový systém, 
který zvýhodňoval nepřizpůso-
bivé, takže normální lidé neměli 
šanci dosáhnout na důstojné 
bydlení.
Nově nebude rozhodovat 
tabulka, ale odborníci 
ze sociálky
Podle návrhu Alexandry Udže-
nije by o přidělení bytu neměly 
rozhodovat body, ale odborní-
ci ze sociálního odboru, kteří 
posoudí situaci žadatele. „Lidský 
osud se nebude tupě ohod-
nocovat body, ale každý bude 
individuálně posuzován odbor-
níky,“ vysvětlil zdroj z týmu 
Udženije, který se na přípravě 
podílel. Zvýhodněny by měly být 
například bezkonfl iktní mladé 
rodiny s dětmi. Ty byly součas-
ným pirátským systémem na-
opak diskriminovány a na byty 
nemohly dosáhnout. 

„Na magistrátu rozhodovala 
tabulka s body, která určovala 
zájemce. Vždy byty získáva-
la skupina osob s nejhorším 
hodnocením. Tedy lidé, kteří 
by na byty normálně neměli 
nárok, ale mají být v azylových 

domech,“ uvedl pracovník 
bytového týmu náměstkyně 
Udženije. Potvrzuje to i předse-
da pražské ANO Ondřej Prokop: 
„Podle pirátských pravidel bylo 
prakticky vyloučené, aby obecní 
byt získala například mladá 
pracující rodina nebo matky sa-

moživitelky. Takové osoby totiž 
pirátská pravidla nepovažovala 
za vhodné kandidáty. Zjednodu-
šeně řečeno, čím víc problema-
tický uchazeč byl, tím víc dostal 
bodů a také šanci na bydlení. 
Slušný pracující Pražan odvá-
dějící daně neměl nárok. Bytová 

politika bývalého pirátského 
vedení hlavního města tak byla 
silně diskriminační, nesystémo-
vá a rozhodně ne v zájmu Praža-
nů. Za hnutí ANO proto vítáme 
pozitivně změnu pravidel z pera 
náměstkyně Udženije, ve které 
se objevuje řada nápadů z naše-
ho volebního programu, za což 
jsme rádi,“ uvedl pro Naši Prahu 
předseda pražské ANO Ondřej 
Prokop. Podle něj byl magistrát 
v předchozích letech svědkem 
stovek stížností nájemníků 
na Černém Mostě, v Řepích, 
na Barrandově a dalších lokali-
tách. Obecní byty byly primárně 
přidělovány sociálním přípa-
dům, bezdomovcům, proble-
matickým osobám. „Piráti se 

Nepřizpůsobiví v pražských bytech jsou pro  
Piráty důležití. Pohrozili ukončením koalice

VELKÝM PROBLÉMEM bylo a je, že nepřizpůsobiví přidělené byty doslova vybydlují. Snímky pořízené v Ruské ulici ukazují zdemo-
lovaný byt, kde noví nájemníci strávili jen dva roky života. Podle radnice Prahy 10 stála rekonstrukce před nastěhováním 567 729 
korun… Zdroj: Naše Praha

SOS. Dnes jsem měla konfl ikt s feťáky
Jak takové soužití nepřizpůsobivých a starousedlíků v praxi vypadá, to Naší Praze 
popsala před dvěma lety Lenka T., žijící v bytě v Ruské ulici v Praze 10. „SOS. Dnes 
jsem měla konfl ikt s feťáky v bytě Ruská 194. Šla jsem zachránit brečící děti z bytu, 
neboť tam došlo ke konfl iktu feťáků a jiných dospělých osob. Zbili mne a shodili mě 
ze schodů, nyní jsem se vrátila z pohotovosti,“ napsala nám do redakce Naší Prahy. 
Dlouholetí spořádání obyvatelé si také „museli zvyknout“ na rušení nočního klidu 
a poničené společné prostory. (red)
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V Praze 6 bude pomáhat potřebným další „Sociální automobil“

Tato dceřiná společnost 
Pražské plynárenské, zabývající 
se prodejem tepla a výstavbou 
energetických zdrojů, patří mezi 
pravidelné dárce a podporovatele 
charitativních a obecně prospěš-
ných projektů. Uvedené vozidlo 
tak není jediné, které nejen 
v rámci Prahy 6, ale i v dalších 
městských částech i díky ní 
pomáhá. 

Vozidla v rámci projektu 
„Sociální automobil“ umož-
ňují neziskovým organizacím 
zajišťovat každodenní služby 
související s péčí pro zdravotně 
a sociálně hendikepované spo-
luobčany, kteří se bez pomoci 
neobejdou. Automobil bude 
využíván například k přepravě 
osob potýkajících se s důsled-
ky nepříznivého zdravotního 
stavu nebo vyššího věku, a to 
nejen k lékařským vyšetřením 
nebo na úřady, ale i na výlety 
a kulturní akce. V neposlední 
řadě bude sloužit také k pře-

pravě různých kompenzačních 
pomůcek. 

„Jsem velmi rád, že je v pro-
vozu další ze sociálních vozidel, 
které bylo pořízeno i za přispění 
naší společnosti. Myslíme si, že je 
důležité pomáhat, zejména těm, 
kteří to nemají v životě takříkajíc 
‚jednoduché‘. Vedle své podnika-
telské činnosti se proto snažíme 
být dlouhodobě aktivní v rámci 
různých obecně prospěšných ak-
tivit a svůj podnikatelský úspěch 
přenášet různou formou zpět  ve-
řejnosti. Mimo jiné i podporou 
projektů, jako je tento,“ uvedl 
předseda představenstva spo-
lečnosti Prometheus energetické 
služby Ludvík Baleka. 

Kromě podpory projektu 
„Sociální automobil“ se společ-
nost Prometheus energetické 
služby angažuje také v dalších 
charitativních oblastech, jako je 
například podpora dětí postiže-
ných rakovinou prostřednictvím 
nadačního fondu Pink Buble. (red)

 �Nového pomocníka, automobil Dacia Jogger, převzali v červenci 
zástupci neziskové organizace 3P Praha v rámci projektu „Sociální 
automobil“. Jeho koupě proběhla díky štědrosti sponzorů, mezi které 
již tradičně patří i společnost Prometheus energetické služby. 

SPOLEČNOST Prometheus energetické služby je spolehlivým dodavatelem tepla a sou-
visejících komplexních služeb.

DACIA Jogger sjela z výrobní linky v Rumunsku a nabízí prostor až pro sedm cestujících.

o společnosti Prometheus
Společnost Prometheus energetické služby je rychle rostoucím dodavatelem tepla 
a souvisejících komplexních služeb, která provozuje 300 plynových kotelen a tep-
lem spolehlivě zásobuje více než 50 000 zákazníků. Spolu s mateřskou Pražskou 
plynárenskou je partnerem Prahy pro naplňování Klimatického plánu a dodavatelem 
moderních energetických řešení. 

Prostřednictvím společnosti Prometheus energetické služby vznikl také společný 
podnik Magistrátu hlavního města Prahy a městského koncernu Pražská plynáren-
ská „Teplo pro Prahu“, jehož cílem je optimalizace a následná modernizace měst-
ských energetických zdrojů. Na obdobném principu uskutečnila společnost spolu 
s MČ Praha 19 projekt „Teplo pro Kbely“, jehož prostřednictvím je komplexně provo-
zováno tepelné hospodářství této městské části. 
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Praha 6 - „Aby si voda v pum-
pách udržela svoji kvalitu 
a pumpy byly v dobré kondici, 

měly by být stále v provozu. 
Pokud chcete v místě zalévat 
strom nebo záhon, přijďte si pro 

vodu z pumpy. A když jdete ko-
lem, tak si párkrát zapumpujte 
aspoň pro radost,“ říká starosta 
Prahy 6 Jakub Stárek (ODS), 
který projekt obnovy vodních 
pump nastartoval v minulém 
volebním období.

U starých pump byly obno-
veny podzemní vodní zdroje, 
vyměněno čerpací zařízení 
a doplněny nádrže pro zbyt-
kovou vodu. Ještě v letošním 
roce se plánuje renovace dalších 
dvou, a to v ulicích Závěrka na 
Břevnově a Mickiewiczova na 
Hradčanech. V obou případech 
se jedná o historické pumpy, 
a tak nepůjde o výměnu, ale 
o jejich renovaci. Další dvě 
historické pumpy v ulicích 
Václavkova a Kolejní se budou 
opravovat už příští rok.

Po zprovoznění pump se 
v každé z nich dělají rozbory 
vody. Ty ukazují, že voda není 
závadná, ale nelze ji považovat 
za pitnou. Proto je označena 
jako užitková. „Pro opláchnutí 
rukou, umytí ovoce nebo jako 
osvěžení pro psa na procházce 
ji lze použít, ale doporučuje-
me skutečně nepít,“ vysvětluje 
Stárek. Zdroj: MČ Praha 6

kde jsou funkční pumpy
Ořechovka – ulice Východní

Hanspaulka – ulice Na Čihadle

Hanspaulka – ulice Nad Šárkou

Břevnov – ulice Sartoriova

Vokovice – ulice Na Křídle

Vokovice – ulice Nad Lávkou

Dolní Šárka – ulice V Šáreckém údolí

 � Z dalších dvou vodních pump, které dosud bez užitku stály ve 
veřejném prostoru, opět teče voda. Na území městské části jich 
tak je z celkových 21 funkčních sedm. Šestková radnice vybízí své 
občany: „Přijďte si zapumpovat!“

Přijďte si zapumpovat! Praha 6 opravila vodní pumpyTAK SI MYSLÍM...
šéfredaktor: 

Martin Dudek
tel.: 774 820 075
martin.dudek@-
ceskydomov.cz

Pokrok se prý nedá zastavit. Kdo ví, 
zda si to mysleli i příbuzní Angličan-
ky Bridget Driscollové, kterou v roce 
1896 srazila „hroznou“ rychlostí 
necelých sedm kilometrů v hodi-
ně řítící se obluda, na svou dobu 
novinka - automobil. Nebohá žena 
sice chtěla pekelný stroj zastavit 
rozevřeným deštníkem, to se jí však 
nepovedlo a po nárazu a pádu na 
zem si přivodila smrtelné zranění 
hlavy. Zůstaly po ní dvě děti…

Střih, píše se červenec 2023 
a od soudu odchází Rafaela 
Vasquezová, která měla před pěti 
lety dávat pozor na testovací jíz-
du vozu ovládaného autopilotem. 
Raději se však věnovala svému 
mobilu a prototyp vozidla bez 
řidiče smrtelně zranil chodkyni, 
která v noci přecházela s kolem 
vozovku mimo přechod. 

Zavádění technických novinek je 
určitě fajn, ale cesta je vždy lemo-
vána oběťmi. A je jedno, o jaký obor 
se jedná. Píšu tyto řádky v době, kdy 
téměř celý svět testuje umělou inte-
ligenci. Ta má na svém kontě už také 
mrtvého, Belgičana, kterého chatbot 
v březnu „dotlačil“ k sebevraždě. 

Jenže pokrok ani vyhaslým 
životem nezastavíme…

praha 6Více informací na www.nasepraha.cz33
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Globální oteplování, které planetu ochlazuje
Tak nám konečně skončily 
„zimní“ deštivé dny a zase je 
zpět léto. Konečně teplo. Opět 
se nám příroda připomněla, že 
je prakticky nepredikovatelná. 
Kdo je schopen tvrdit, že umí 
ovlivnit „klimatické změny“, 
je prostě šarlatán, a jako tomu 
bylo i v minulosti, prostě lže. 

Stejně tak je to i s politikou 
tzv. globálního oteplování, pro-
ti kterému určitá politická re-
prezentace „bojuje“. Například 
nositel Nobelovy ceny za fyziku 
z roku 2022 John F. Clauser nyní 
prohlásil, že příběh o klima-
tické krizi je „podvod prosa-
zovaný globální elitou“ a jejími 
spojenci v korporátních mé-

diích. Ono se to v médiích říká 
už zhruba 30 let, natáčejí se 
o tom fi lmy, dříve jsme tomu 
říkali propaganda. Realita je ta-
ková, že žádné významné glo-
bální změny počasí se nekonají. 
Ledovce netají, hladina oceánů 
nestoupá. Osobně v Praze poci-
ťuji, že trochu méně prší. Ales-
poň co se týče zásob v cisterně 
na dešťovou vodu. Ale dlouho-
dobé statistiky jsou v normálu. 
Prostě jsou hezčí léta, jak jsme 
si to vždycky přáli. 

Magistrát pod ideovým 
vedením Pirátky Jany Komr-
skové přesto stále neopustil 
agendu Klimatického plánu 
za astronomických 200 miliard 

korun! Člověk se chytá za hla-
vu a říká si, proboha, mámo, 
kde na to jako chtějí vzít? Byť 
jsem velkým kritikem zrov-
na tohoto megalomanského 
podniku, snahy o zazelenění 
Prahy jsou jistě chvályhodné. 
Praha potřebuje urychleně 
vyřešit systém závlah veřejných 
trávníků, keřů a zeleně obecně. 
Prostě už tolik neprší, tak se 
musíme naučit zalévat. Z vodo-
vodu to nepůjde, je tedy třeba 
najít zdroje vody - vrty, potoky 
a samozřejmě Vltavu. Dešťovka 
je jenom kapka v moři, kterou 
pražská zeleň potřebuje. Jako 
příklad rád dávám vyprahlý 
Istanbul v Turecku. Sluníčko 

tam praží 
neustále, ne-
prší. Nicmé-
ně veřejné 
trávníky 
a záhony 
jsou celo-
ročně zelené. Pečlivě střižené. 
Oázy uprostřed městské zástav-
by. Proč oni vodu dokážou najít 
a my ne? Místo nesmyslných 
politických pomníků by politici 
měli chytit rozum do hrsti a za-
čít od toho, co příroda a Praha 
skutečně potřebují a nemají. 
A nestojí to miliardy, které také 
nemáme.     

  Jan Čížek, pražský patriot
 jan@cizekjan.cz

Více informací na www.nasepraha.cz praha centrum

TAK SI MYSLÍM...

redaktor: 
Martin Dudek
tel.: 774 820 075
martin.dudek@-
ceskydomov.cz

Oprava Divadla na Vinohradech: 
účet přes 2,5 miliardy korun!

  Praha učinila další krok k rekonstrukci Divadla na Vinohradech. Veškerá smluvní práva a závazky 
související s rekonstrukcí převzal zřizovatel, tedy hlavní město, konkrétně Odbor investic Magistrá-
tu hl. m. Prahy. Celková investice se odhaduje na 2,7 miliardy korun včetně DPH. 

Vinohrady - „Divadlo na Vino-
hradech je centrem kulturního 
dění od roku 1907 a je to na něm 
již citelně znát. V dnešní po-
době přečkalo neúprosný chod 
dějin a dvě světové války. Byl 
bych proto velmi rád, kdyby se 
podařilo zahájit samotné stavební 
práce v tomto secesním skvostu 
v roce 2024. Nejedná se o prosté 
vymalování a úpravu prostor, ale 
o komplexní a náročnou rekon-
strukci. Herci by se mohli vrátit 
během podzimní sezony 2027, 
kdy bude divadlo slavit stodva-
cáté výročí. Věřím, že to společně 
s ředitelem divadla Tomášem 

Töpferem zvládneme,“ říká Jiří 
Pospíšil (TOP 09), pražský radní 
pro oblast kultury. Samotná 
oprava je jednou velkou investiční 
akcí, kterou by měli pražští radní 
schvalovat v příštích měsících.
Proč se zvýhodňuje konkurent?
Rekonstrukce historické bu-
dovy divadla počítá s moder-
nizací divadelní technologie, 
rozšířením kapacity v podzemní 
části za divadlem o zkušební sál, 
který bude současně sloužit jako 
komorní scéna s kapacitou 150 
až 200 diváků. Upraveny také 
budou divadelní sklady v budově 

divadla a v areálu v Korunní ulici.
Miliardové investice do vi-

nohradského divadla se ovšem 
zajídají Janu Hrušínskému, 
principálovi Divadla Na Jezerce. 
„Chápu, že se musí ekonomika 
státu dát do pořádku, ale nebaví 
mě platit vyšší daně, když vím, 
že peníze mého divadla nejdou 
na ozdravení státního rozpočtu, 
ale dostane je můj konkurent, 
který provozuje úplně stejnou 
činnost a každý rok mu od státu 
a Prahy přijde v dotacích cca 
100 až 150 milionů a DPH platit 
nemusí vůbec. To se mi nelíbí,“ 
uvedl pro iDnes. (red)

VINOHRADSKÉ divadlo čeká kompletní a náročná rekonstrukce. Foto: VitVit

Pokrok se prý nedá zastavit. Kdo 
ví, zda si to mysleli i příbuzní Angli-
čanky Bridget Driscollové, kterou 
v roce 1896 srazila „hroznou“ 
rychlostí necelých sedm kilometrů 
v hodině řítící se obluda, na svou 
dobu novinka -  automobil. Nebohá 
žena sice chtěla pekelný stroj 
zastavit rozevřeným deštníkem, 
to si jí však nepovedlo a po nárazu 
a pádu na zem si přivodila smrtelné 
zranění hlavy. Zůstaly po ní dvě 
děti… Střih, píše se červenec 
2023 a od soudu odchází Rafaela 
Vasquezová, která měla před pěti 
lety dávat pozor na testovací jízdu 
vozu ovládaného autopilotem. 
Raději se však věnovala svému 
mobilu a prototyp vozidla bez řidi-
če smrtelně zranil chodkyni, která 
v noci přecházela s kolem vozovku 
mimo přechod. 
Zavádění technických novinek 
je určitě fajn, ale cesta je vždy 
lemována oběťmi. A je jedno, 
o jaký obor se jedná. Píšu tyto 
řádky v době, kdy téměř celý svět 
testuje umělou inteligenci. Ta má 
na svém kontě už také mrtvého, 
Belgičana, kterého chatbot v břez-
nu „dotlačil“ k sebevraždě. 
Jenže pokrok ani vyhaslým živo-
tem nezastavíme…

FUNKČNÍ pumpu najdete například v ulici Na Čihadle. Foto: MČ Praha 6
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Praha - Jiří přišel o celou rodinu, 
která byla „přesunuta“ ze svých 
domovů do terezínského ghetta 
a posléze do spaloven Osvětimi. 
Osvětim minula pouze tatínka 
Karla Wintera, kterého umučili 
hned v Praze při výslechu (Jiří 
byl v protinacistickém odboji, 
proto ten výslech), bratrance 
Rudolfa, který uprchl do uteče-
neckého tábora v Šanghaji a nyní 
jeho rodina žije v Austrálii, 
a bratrance Františka. 

František v dětství onemoc-
něl španělskou chřipkou, která 
řádila po první světové válce. 
Přežil, ale ochrnul. „Jiří si ho 
pamatoval jako milého mladé-
ho kluka na vozíku, který uměl 
několik jazyků, hrál báječně 
šachy, měl ochočeného mluvícího 
papouška a byla s ním legrace,“ 
vzpomíná Daniela Winterová 
a dodává: „ S celou rodinou byl 
odsunut do Terezína. Tam jako 
mladý a zdravý (někdo u psacího 
stolu přehlédl, že je na invalid-
ním vozíku) byl předvolán do 
Osvětimi a rodiče dobrovolně 

jeli s ním. Mysleli, že ho v tábo-
ře budou moci alespoň trochu 
ochránit a pomáhat mu. Po cestě 
vlakem jej ovšem objevil dozorce 
a se slovy, že mrzáky nepotřebují 
a zbytečně překáží a zabírá místo, 
jej vyhodil z jedoucího vlaku ven. 
Rodiče po příjezdu do Osvětimi 
šli okamžitě do plynové komory.“
Válka rozdělila rodinu
Z celé rodiny nebyla přesunuta 
do terezínského ghetta pouze 
Jiřího teta Regina. „To proto, že 
Regina Winterová, provdaná 
Jandová, si vzala Čecha a křesťa-
na a tím si zachránila život. Její 
dcera Anna si vzala za manžela 
Jiřího Schwarze, který podle 
našich informací hrůzy kon-
centračních táborů jako jediný 
přežil. Po válce se jejich rodina, 
ochromená hrůzou z toho, čemu 
jen o vlásek unikla, uzavřela do 
sebe. Těžko se tomu můžeme 
divit, protože si to těžko umíme 
představit,“ konstatuje Daniela. 

Bratranec Rudolf s rodinou 
odešel do Austrálie a rodina 

Jandova se ze strachu snažila být 
úplně neviditelná. Všichni ostatní 
zemřeli v Osvětimi a Jiří Winter 
s maminkou osaměli. „Myslím, že 
to do smrti bylo Jiřímu líto. I tohle 
dokáže válka - rozdělit velkou 
a soudržnou rodinu. Přesto do 
konce života věděl, že má někde 

v Praze příbuzné a až donedáv-
na se na jeho hrobě objevovaly 
květiny a malé dárky, vždy stejné, 
očividně od stejného člověka. 
Doufám, že se mi podaří s rodinou 
Jandovou, respektive Schwar-
zovou, znovu navázat kontakt,“ 
uzavírá Daniela Winterová. (md)

 �Nová výstava obrázků a vtipů Jiřího Wintera Neprakty, dlou-
holetého obyvatele Prahy 6, bude v Terezíně v Malé pevnosti 
a přiblíží jeho osud a tvorbu v období druhé světové války. Při této 
příležitosti jeho poslední manželka Daniela Winterová vyhlásila 
pátrání po příbuzných známého humoristy, sběratele a gurmána.

Pátrání po příbuzných kreslíře Jiřího Wintera

REGINA Jandová, nar. 26. 5. 1889 v Praze, za svobodna Winterová, bydlištěm tř. Marš. 
Focha 1418, byla Jiřího teta. Rodina byla velmi soudržná, scházela se téměř každý víkend 
a při všech možných svátcích a příležitostech. Foto: archiv DW

Vypich - Hudba různých žánrů, 
výtečné jídlo a nápoje, cha-
ritativní bazárek, zábava pro 
všechny generace…. V sobotu 

16. září bude na Vypichu naproti 
Kauflandu pořádně rušno. Právě 
tam se od 10.00 do 22.00 ho-
din uskuteční rodinný festival 

Dortem fest 2023 na podporu 
onkologicky nemocných dětí. 
Vstup je zdarma!

Na jedinečném charitativním 
festivalu vystoupí Eddie Stoilow, 
Roman Ondráček, Tokhi a Groo-
ve Army, Anna Julie Slováčková, 
Zakázaný ovoce, Ben & Mateo, 
kapela Highland, 21 gramů, 
Street 69, Red Zone, Kristalin, 
Znitra a mnoho dalších. Před-
staví se také taneční skupina 
Opatow Flavours, chybět nebu-
dou youtubeři, influenceři a další 
známé osobnosti. 

Na děti i dospělé čekají nej-
různější atrakce – barber zóna, 
zaplétání copánků, malová-
ní na obličej, tvoření pískem, 
beauty zóna, adrenalin zóna, 
game zóna. A také charitativní 
bazárek. Skvělou zábavu umocní 
výtečné jídlo – k dispozici bude 
několik desítek food trucků 
a stánků s jídlem a pitím z celého 
světa. Moderování se ujme zná-
mý herec a dabér Michal Holán. 
Usnadnit nelehký život
Kompletní výtěžek z akce 
poputuje na podporu projektu 
Dortem proti rakovině. „Po-

sláním a cílem našeho spolku 
Dortem proti rakovině je snaha 
pomoci plnit sny a přání tam, 
kde je to zapotřebí. Mohou 
to být sny vedoucí k prvním 
samostatným krokům, k samo-
statnosti, k získávání potřeb-
ných finančních prostředků 
na pořízení zdravotnických 
pomůcek ke zkvalitnění života 
rodin, jejichž cesta je ´běh na 
dlouhou trať .́ Cílovou skupi-
nou jsou děti s onkologickým 
onemocněním a jejich rodiče či 
pečující. Snažíme se klientům 
nabídnout bezplatnou podporu, 
která jim usnadní alespoň zčás-
ti jejich nelehký život. Chceme 
se zaměřovat na právnické, 
terapeutické a konzultační 
služby,“ říká Jiří Zahradník, 
který spolu s dalšími nadšenci 
stojí za projektem Dortem proti 
rakovině. 

Patronem charitativního 
festivalu Dortem fest 2023 je 
přední český pop-artový umělec 
Josef Rataj. Jeho originální dílo 
se bude na festivalu dražit a celý 
výtěžek opět poputuje na pomoc 
onkologicky nemocným dětem 
a jejich rodinám. (red)

Charitativní DORTEM FEST pomůže onkologickým dětem

NA akci vystoupí i zpěvačka Anna Julie Slováčková. Foto: Dortem proti rakovině
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Zdroj: FCB

STAŇTE SE FOTOGRAFEM NAŠÍ PRAHY! 
VYFOŤTE, CO VÁS V METROPOLI ZAUJALO, a fotografi i pošlete s krátkým 
popiskem na e-mail martin.dudek@ceskydomov.cz. Do předmětu e-mailu uveďte: 
Staňte se fotografem. Fotografi i, která zaujme naše redaktory, otiskneme 
ve čtrnáctideníku Naše Praha. (red)

VYHLÍDKU na Prahu ze zahrady Na Valech na Hradčanech nám zaslala Saly Losová. 
Za zajímavý snímek děkujeme, a pokud se i vy touláte letní Prahou, zašlete nám 
vaše fotografi cké úlovky. Ty nejlepší zveřejníme na stránkách vašeho oblíbeného 
časopisu Naše Praha. (red)

Krádež kola: drzost zloděje nezná mezí
Praha 4 – Pomocí sociální sítě 
pátrá majitel odcizeného kola 
po svém Ghost Lector červené 
barvy. To zmizelo 17. července 
z branické ulice Nad Vinohra-
dem. Poněkud udivující ovšem je, 
že údajný pachatel bicykl nikomu 
neprodal a bez okolků se na něm 
projíždí po Praze 4! Byl spatřen 
u benzinky MOL v Olbrachto-
vě ulici, na Budějovické u KFC, 
u Penny v Braníku, ale i na Opa-
tově . K jeho identifi kaci přispívá 
výrazné tetování na levém lýtku. 
Majitel kola proto prosí veřejnost 
o součinnost  – jakmile spatříte 
tuto postavu (viz obrázek) na jeho 
kole, volejte nejprve městskou 
policii 156 a pak na mobil Filipa 
K. 732 772 900. (md)

Farnosti pořádají akce pro veřejnost
Braník - V neděli 3. září od 9.30 hod. se uskuteční v evangelickém 
kostelíku v Braníku již tradiční rodinné bohoslužby s modlitbou 
za děti, studenty, asistenty, učitele, školníky a paní uklízečky, pro-
stě za každého spojeného se školou. Následuje menší ovocná párty, 
příležitost poznat nové kamarády i zahrát si venkovní hry. Kontakt: 
branik.evangnet.cz, Modřanská 1821/118, zastávka MHD Přístavi-
ště. Římskokatolická farnost sv. Prokopa v Braníku zve na tradiční 
Branické posvícení při příležitosti 122. výročí posvěcení kostela sv. 
Prokopa. Akce bude zahájena v neděli 17. září v 10.30 hod. slavnost-
ní mší svatou v kostele sv. Prokopa, Školní ul. 1842/3a. (red)

SC-502123/01MČ Praha 4  
 
   
   
   
   
   

Praha 6 - Rada hl. m. Prahy schvá-
lila zahájení přípravy nové, zhruba 
kilometrové, tramvajové tratě 
Dědina – Nádraží Dlouhá Míle. Do-
pravní podnik hl. m. Prahy (DPP) 
pro investiční akci zajistí projekto-
vou dokumentaci, následná povo-
lení pro stavbu, vysoutěží zhotovi-
tele a stavbu postaví v koordinaci 
s Institutem plánování a rozvoje 
hl. m. Prahy a Technickou správou 
komunikací hl. m. Prahy. Výstav-
ba nové tramvajové tratě má být 
zahájena v roce 2027 a náklady jsou 
zatím odhadovány na 500 milionů 
korun.

Tramvajová trať na Nádra-
ží Dlouhá Míle bude ze smyčky 
Dědina, kterou v současností 
buduje DPP v rámci prodloužení 

tratě z Divoké Šárky, vedena dále 
západním směrem k Pražskému 
okruhu. Smyčka Dědina s budou-
cím odbočením počítá, po jejím 
zprovoznění nebudou potřebné 
další zásadní stavební úpravy. 
Pražský okruh trať překříží po no-
vém mostě, jehož vybudování bude 
součástí stavby tratě, a následně se 
obloukem stočí do Fajtlovy ulice. 
V prostoru dnešních zastávek au-
tobusů u OC Šestka bude umístěna 
zastávka Nádraží Dlouhá Míle, za 
kterou vznikne smyčkové obratiš-
tě. Projekční i stavební práce u OC 
Šestka se uskuteční v koordinaci 
s investiční akcí Správy železnic 
„Novostavba trati Praha–Ruzyně – 
Praha – Letiště Václava Havla.“ (red)

Připravuje se tramvajová trať 
z Dědiny k Nádraží Dlouhá Míle

Břevnov – V sídle Exekutorského úřadu Praha – západ, Liborova 
405/14, proběhne 29. srpna od 11.30 hodin dražba movitých věcí. 
Konkrétně půjde především o hodinky - Rolex Oyster Deepsea, re-
plika, hodinky zn. MEORIS extreme, hodinky zn. Mercedes-Benz, 
hodinky zn. SAGA de Tabbah 18k P. 1930 - replika, reproduktor zn. 
BOSE a hoverboard zn. GOCLEVER. Celková cena všech vyjme-
novaných předmětů byla stanovena na 7 200 Kč, výše nejnižšího 
podání činí jednu třetinu rozhodné ceny, tj. 2.400 Kč. (red)

Vydražíte si hodinky či reproduktor?

Hledáme šikovné webeditory!
Jsme ryze české vydavatelství Český Domov Media 

House s.r.o., které je na trhu již přes 23 let. Pro rozšíření 
pražského týmu aktuálně hledáme do svých řad sympatické 

a dynamické lidi na pozici webeditor www.nasepraha.cz.

Jaký buDe váš Pracovní Den v našeM týMu:
● začínáme ranní kávičkou a krátkou poradou s týmem o úkolech dne

● editujete zprávy dne a s redaktory řešíte aktuality. 
Telefonujete a píšete/editujete zprávy na web. 

● před odchodem z práce si připravíte vydání na následující den 
● vedete redakci, koordinujete externisty a podcasty

koHo HleDáMe:
● zkušenosti z vydavatelství nebo marketingu jsou podmínkou, 

máme systém zaškolení, vše naučíme
● smysl pro povinnost a systém, pracovitost, otevřenost, 

iniciativu, samostatnost a tah na branku
● reprezentativní vystupování. Úsměv vždy na tváři 

a pozitivní nálada by pro vás měla být samozřejmostí.
● ochotu se vzdělávat v oblasti marketingových a mediálních novinek. 

Prostě být in. Znalost online aplikací.

S ČíM u náS Můžete PoČítat:
● kompletní zaškolení, vše ochotně vysvětlíme, naučíme

● notebook, to je samozřejmost
● nejsme jen kolegové, setkáváme se i na mimopracovních aktivitách 

(bowling, laser game, večírky)
● sídlíme v Praze – Strašnicích, v duchu rodinných kanceláří  
- není problém si vzít do práce pejska, děti či jiné mazlíčky

● osobní přístup, pomoc, pochopení
Honorovaná práce na Žl

máte-li o uvedenou pozici zájem, napište na e-mail: 
martin.dudek@ceskydomov.cz a domluvíme si 
termín osobního pohovoru u nás v kanceláři.

Media House s.r.o.

INZERCE
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  Tvrdá bitva se nedávno odehrála v Radě magistrátu hl. m. Praha mezi Alexandrou Udženijou (ODS) a Piráty. 
Předmětem sporu je změna pravidel přidělování obecních bytů. Piráti pohrozili ukončením koalice v případě, že 
návrh, který upřednostňuje mladé rodiny s dětmi a matky samoživitelky před nepřizpůsobivými a narkomany, 
projde. Náměstkyně primátora Udženija zatím návrh stáhla.
Praha - „Piráti vyhrožovali 
ukončením koalice. Ona to ofi -
ciálně na radě vůbec nekomen-
tovala, půjde to ještě na koaliční 
jednání, aby se s tím mohl se-
známit radní Zábranský (Piráti), 
který byl na dovolené, a znovu se 
to předloží v září,“ popsal jedná-
ní v radě zdroj Naší Prahy, který 
byl jednání osobně přítomen, ale 
nepřál si být jmenován.

Předmětem návrhu byla změ-
na systému přidělování obecních 
bytů, který je občany Prahy 
silně kritizován. Piráti totiž 
zavedli bodový systém zvýhod-
ňující nepřizpůsobivé a narko-
many. Ti dostávali v minulosti 
obecní byty ve velkém. Soužití 
s novými nájemníky ale bylo pro 
starousedlíky doslova peklo.

Naše Praha opakovaně přiná-
šela příběhy a svědectví z domů, 
kam se noví nájemníci přistěho-
vali a obtěžovali okolí. Vytvořilo 
se mnoho petic nespokojených 
občanů, Piráti ale tvrdohlavě 
svou koncepci bydlení obhajova-
li. Navíc zavedli bodový systém, 
který zvýhodňoval nepřizpůso-
bivé, takže normální lidé neměli 
šanci dosáhnout na důstojné 
bydlení.
Nově nebude rozhodovat 
tabulka, ale odborníci 
ze sociálky
Podle návrhu Alexandry Udže-
nije by o přidělení bytu neměly 
rozhodovat body, ale odborní-
ci ze sociálního odboru, kteří 
posoudí situaci žadatele. „Lidský 
osud se nebude tupě ohod-
nocovat body, ale každý bude 
individuálně posuzován odbor-
níky,“ vysvětlil zdroj z týmu 
Udženije, který se na přípravě 
podílel. Zvýhodněny by měly být 
například bezkonfl iktní mladé 
rodiny s dětmi. Ty byly součas-
ným pirátským systémem na-
opak diskriminovány a na byty 
nemohly dosáhnout. 

„Na magistrátu rozhodovala 
tabulka s body, která určovala 
zájemce. Vždy byty získáva-
la skupina osob s nejhorším 
hodnocením. Tedy lidé, kteří 
by na byty normálně neměli 
nárok, ale mají být v azylových 

domech,“ uvedl pracovník 
bytového týmu náměstkyně 
Udženije. Potvrzuje to i předse-
da pražské ANO Ondřej Prokop: 
„Podle pirátských pravidel bylo 
prakticky vyloučené, aby obecní 
byt získala například mladá 
pracující rodina nebo matky sa-

moživitelky. Takové osoby totiž 
pirátská pravidla nepovažovala 
za vhodné kandidáty. Zjednodu-
šeně řečeno, čím víc problema-
tický uchazeč byl, tím víc dostal 
bodů a také šanci na bydlení. 
Slušný pracující Pražan odvá-
dějící daně neměl nárok. Bytová 

politika bývalého pirátského 
vedení hlavního města tak byla 
silně diskriminační, nesystémo-
vá a rozhodně ne v zájmu Praža-
nů. Za hnutí ANO proto vítáme 
pozitivně změnu pravidel z pera 
náměstkyně Udženije, ve které 
se objevuje řada nápadů z naše-
ho volebního programu, za což 
jsme rádi,“ uvedl pro Naši Prahu 
předseda pražské ANO Ondřej 
Prokop. Podle něj byl magistrát 
v předchozích letech svědkem 
stovek stížností nájemníků 
na Černém Mostě, v Řepích, 
na Barrandově a dalších lokali-
tách. Obecní byty byly primárně 
přidělovány sociálním přípa-
dům, bezdomovcům, proble-
matickým osobám. „Piráti se 

Nepřizpůsobiví v pražských bytech jsou pro  
Piráty důležití. Pohrozili ukončením koalice

VELKÝM PROBLÉMEM bylo a je, že nepřizpůsobiví přidělené byty doslova vybydlují. Snímky pořízené v Ruské ulici ukazují zdemo-
lovaný byt, kde noví nájemníci strávili jen dva roky života. Podle radnice Prahy 10 stála rekonstrukce před nastěhováním 567 729 
korun… Zdroj: Naše Praha

SOS. Dnes jsem měla konfl ikt s feťáky
Jak takové soužití nepřizpůsobivých a starousedlíků v praxi vypadá, to Naší Praze 
popsala před dvěma lety Lenka T., žijící v bytě v Ruské ulici v Praze 10. „SOS. Dnes 
jsem měla konfl ikt s feťáky v bytě Ruská 194. Šla jsem zachránit brečící děti z bytu, 
neboť tam došlo ke konfl iktu feťáků a jiných dospělých osob. Zbili mne a shodili mě 
ze schodů, nyní jsem se vrátila z pohotovosti,“ napsala nám do redakce Naší Prahy. 
Dlouholetí spořádání obyvatelé si také „museli zvyknout“ na rušení nočního klidu 
a poničené společné prostory. (red)
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Parodontitida p edstavuje zán tlivé onemocn ní dásní a záv sného 
aparátu, které nás po zubním kazu trápí nejvíce. Onemocn ní vzniká 
p sobením bakterií, které produkují agresivní kyseliny, ty rozpoušt jí 
tvrdou vápníkovou a fosfátovou minerální matrici zubní skloviny                               
a p itom uvol ují sirovodík, jenž zap í i uje zápach z úst.  Bakterie 
mají za následek vznik zán tu, který se nejprve usadí na dásních, 
pozd ji však i na systému, který plní funkci pevného ukotvení zub . 
Zán t se rozvíjí a zp sobuje bolest, pocit tlaku a brn ní. Mezi zubem 
a dásní se vytvá ejí prostory, va ky, které mohou byt napln né 
hnisem. Kr ky zub  se odhalují, zuby se rozestupují a ztrácejí 
pevnost ukotvení.
Dlouhodobý zán t oslabuje imunitní systém, který pak h e 
odolává závažn jším onemocn ním. Podle statistik mají pacienti 
s parodontitidou dvojnásobn  v tší riziko onemocn ní srdce                                       
a ty násobné nebezpe í srde ního infarktu. Obzvláš  ohroženi jsou, 
podle odborník , pacienti s cukrovkou, osteoporózou nebo plicními 
onemocn ními. Experti odhadují, že zán ty dásní by mohly být 
zodpov dné za 18,2 % všech p ed asných porod . 
Bakterie si na b žné chemické p ípravky dokáží vybudovat odolnost 
nebo zmutovat a pak udržet p irozenou mikro  óru v dutin  ústní 
není snadné. Významným pomocníkem v udržení p irozeného 
mikrobiomu je Chytrá houba – Pythium oligandrum.
„Do lékáren dodáváme ústní vodu v šumivých tabletkách,“ íká 
výzkumník Radim Klimeš. „Chytrá houba Pythie Bio Plus se 
edí do pitné vody a provádí se klasické výplachy dutiny ústní. 

Tam Chytrá houba p ízniv  p sobí, pokud má lov k sklony                                                           
k zán t m dásní. P ípravek se aplikuje t i dny za sebou a dále podle 
pot eby, a nebo až za m síc. B žné uplatn ní je vhodné v souvislosti                                                

i s používáním zubních náhrad, 
i rovnátek. Uplatn ní p ípravk  

Chytrá houba Pythie Bio Plus 
se osv d ilo i u lidí po 
chemoterapii, u mladistvých, 
kdy docházelo v ústech 
k p emnožení kvasinek 
nebo trp li na afty, i  opary.“

P ípravky s Chytrou houbou – Pythium oligandrum 
dostanete ve své lékárn . 

Na Vaše otázky rádi odpovíme na telefonu: 728 814 202 
e-mail: pythium@pythium.cz, informace na: www.chytrahouba.cz

Výrobce: Bio Agens Research and Development – BARD, s.r.o.

Zápach z ust ohlašuje parodontózu´́
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„BYTOVÁ POLITIKA bývalého vedení 
pražského magistrátu byla silně diskri-
minační a nesystémová,“ míní předseda 
hnutí ANO Ondřej Prokop. Zdroj: Naše Praha

„DO HLAVNÍHO města se stěhovali také 
mimopražští nepřizpůsobiví, kteří přidě-
lené byty demolovali,“ uvedl předseda 
klubu pražských zastupitelů SPD Praha 
Milan Urban. Zdroj: Naše Praha

NÁMĚSTKYNĚ pražského primátora 
Alexandra Udženija připravila reformu 
přidělování obecních bytů v Praze. Zdroj: 
Naše Praha

co má obsahovat bytová reforma?
I když se o přesném znění pravidel přidělování obecních bytů bude v pražské magist-
rátní koalici ještě určitě bouřlivě jednat, určité obrysy reformy už náměstkyně primá-
tora Alexandra Udženija naznačila v rozhovoru pro časopis Euro: „Mladým lidem chce-
me nabídnout do nájmu byt se smlouvou na sedm let, kdy v prvních dvou letech budou 
mít 40% slevu na nájemném a pak se jim bude sleva snižovat. Za sedm let dojdou 
k běžnému nájmu, a buď si řeknou, že zůstanou, nebo si půjdou hledat něco jiného. 
Chci tento model přenést i na lidi v sociální tísni. Protože teď jsou ta pravidla taková, že 
jsou jim byty přiděleny a mají snížený nájem. Podle mě by tito lidé měli mít i motivaci se 
z této skupiny dostat. A s tím počítá náš čtyřletý program, kde sleva na nájmu začíná 
skoro na polovině a po čtyřech letech dojdou k našemu běžnému nájmu.“

vůbec nestarali o to, aby mezi 
nájemníky nevznikaly konfl ik-
ty. Nárůst stížností byl 15násob-
ný a historicky rekordní,“ uvedl 
Prokop.
Obecní byty
i pro hasiče či učitele
Problémy potvrdil také pirát-
ský politik Petr Beneš, který 
si ale jinak systém pochvaluje. 
„Ano, skutečné sociální bydlení 
přineslo občasné potíže, ale ty 

město vyřešilo v rámci všech 
zákonných možností a nejrych-
leji, jak to bylo možné. Na druhé 
straně jsou stovky lidí, kterým 
tento systém pomohl,“ uvedl 
Beneš. Možná ano, ale podle On-
dřeje Prokopa obecní byty ne-
mohou sloužit pouze bezdomov-
cům nebo sociálním případům. 
„Obecní byty musíme mít i pro 
učitele, policisty, hasiče, mladé 
rodiny s dětmi nebo pro seniory 
a zdravotně postižené. Právě to 
nová pravidla nyní navrhují,“ 
dodal Prokop.

S kritikou dosavadního sys-
tému přidělování bytů se přidal 
i předseda klubu SPD Milan 
Urban. „V minulém volebním 
období jsme lidem pomáhali 
s peticemi a obranou proti aro-
gantnímu chování Pirátů, kteří 
do obecních bytů sestěhovali 
nepřizpůsobivé z celé ČR. Byly to 
otřesné případy. V Praze 10 byl 
třeba nově zrekonstruovaný byt, 
kam dali rodinu Romů z Ústí. 
Během půl roku byl dům plný 
výkalů, poničený, na balkoně 
měli ukradená kola. Nájemníci 
sepisovali petice, apelovali jsme 
na magistrát, aby tuto praxi 
zrušil, chodili na zastupitelstva 
interpelovat. Nic se ale nezměni-
lo. Konečně se něco děje, protože 
přístup Pirátů je naprosto 
asociální,“ vysvětlil Urban. (red)
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Parodontitida představuje zánětlivé onemocnění dásní a závěsného 
aparátu, které nás po zubním kazu trápí nejvíce. Onemocnění vzniká 
působením bakterií, které produkují agresivní kyseliny, ty rozpouštějí 
tvrdou vápníkovou a fosfátovou minerální matrici zubní skloviny                               
a přitom uvolňují sirovodík, jenž zapříčiňuje zápach z úst.  Bakterie 
mají za následek vznik zánětu, který se nejprve usadí na dásních, 
později však i na systému, který plní funkci pevného ukotvení zubů. 
Zánět se rozvíjí a způsobuje bolest, pocit tlaku a brnění. Mezi zubem 
a dásní se vytvářejí prostory, vačky, které mohou byt naplněné 
hnisem. Krčky zubů se odhalují, zuby se rozestupují a ztrácejí 
pevnost ukotvení.
Dlouhodobý zánět oslabuje imunitní systém, který pak hůře 
odolává závažnějším onemocněním. Podle statistik mají pacienti 
s parodontitidou dvojnásobně větší riziko onemocnění srdce                                       
a čtyřnásobné nebezpečí srdečního infarktu. Obzvlášť ohroženi jsou, 
podle odborníků, pacienti s cukrovkou, osteoporózou nebo plicními 
onemocněními. Experti odhadují, že záněty dásní by mohly být 
zodpovědné za 18,2 % všech předčasných porodů. 
Bakterie si na běžné chemické přípravky dokáží vybudovat odolnost 
nebo zmutovat a pak udržet přirozenou mikro óru v dutině ústní 
není snadné. Významným pomocníkem v udržení přirozeného 
mikrobiomu je Chytrá houba – Pythium oligandrum.
„Do lékáren dodáváme ústní vodu v šumivých tabletkách,“ říká 
výzkumník Radim Klimeš. „Chytrá houba Pythie Bio Plus se 
ředí do pitné vody a provádí se klasické výplachy dutiny ústní. 
Tam Chytrá houba příznivě působí, pokud má člověk sklony                                                           
k zánětům dásní. Přípravek se aplikuje tři dny za sebou a dále podle 
potřeby, a nebo až za měsíc. Běžné uplatnění je vhodné v souvislosti                                                

i s používáním zubních náhrad, 
či rovnátek. Uplatnění přípravků 
Chytrá houba Pythie Bio Plus 
se osvědčilo i u lidí po 
chemoterapii, u mladistvých, 
kdy docházelo v ústech 
k přemnožení kvasinek 
nebo trpěli na afty, či  opary.“

Přípravky s Chytrou houbou – Pythium oligandrum 
dostanete ve své lékárně. 

Na Vaše otázky rádi odpovíme na telefonu: 728 814 202 
e-mail: pythium@pythium.cz, informace na: www.chytrahouba.cz

Výrobce: Bio Agens Research and Development – BARD, s.r.o.

Zápach z ust ohlašuje parodontózu´́
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Martin Dudek

Už je to téměř rok a půl, kdy jste 
se svou kapelní dodávkou dojel 
do okupovaného Chersonu a po-
mohl ukrajinské rodině utéci před 
válečným běsněním. Jste s ní stále 
v kontaktu?
Už bohužel nejsem. Ze začátku 
jsme si čas od času napsali, ale 
věřím, že se v Berlíně našli a mají 
se dobře.

Konec války na Ukrajině je po-
řád v nedohlednu a nejen česká 
společnost už vykazuje známky 
apatie k tomuto konfl iktu. Vnímá-
te to také?
Apatický úplně nejsem, ale je 
pravda, že jak už válka trvá 
dlouho, lidé se jí tolik nezabý-
vají. Ono to je možná i dobře, 
protože to stejně neovlivníme, 
a je lepší se soustředit na příjem-
nější věci a události.

Pojďme k veselejšímu tématu. 
Nedávno jste vydal singl Vrásky 
z lásky, ve kterém vtipně nará-
žíte na problémy dlouhodobých 
vztahů. Tento song jste napsal 
spontánně ze dne na den, co bylo 
impulsem?
Upřímně řečeno, impulsem 
byl můj vztah, ve kterém často 
padaly výčitky. A když jich bylo 
až moc, napadlo mě na toto téma 
napsat song. Samozřejmě chápu, 
že ve vztazích jsou vždycky ně-
jaké výčitky, proto ten kontrast 
s láskou.

Mimochodem, jak jste na tom 
vy s dlouhodobými vztahy? Jste 
ženatý, máte rodinu?
Měl jsem dva dlouholeté vztahy, 
ale ženatý zatím nejsem a ani 
rodinu zatím nemám. Ale určitě 
bych jednou rád.

Pomalu končí koncertní léto a na-
vštívil jste snad všechna zákoutí 
České republiky. Kde bylo nejveseleji?
Tak to je opravdu těžké říct, 
protože v každém městě je něco 
skvělého nebo něco, na co si rád 
vzpomenu. Ale všude to de facto 
dopadlo dobře, takže jsem rád.

Budete mít do konce roku i nějaké 
vystoupení v hlavním městě?
Přímo v Praze do konce roku 
koncert nechystáme, ale budu 
tady pracovat na pátém albu 
a na novém singlu.

Právě dopisujete písně na již pátou 
studiovou desku. Kdy asi spatří 
světlo světa?
Těžko říct přesné datum, ale rád 

bych během příštího roku. Nové 
songy zaberou hodně času i ener-
gie, ale jsem za to rád. Hudba 
a psaní jsou totiž moje drogy.

Když si čtu váš životopis, prošel 
jste si zajímavými povoláními 
souvisejícími s létem. Provo-
zoval jste vodácký bar a kemp 

Zpěvák Pavel Callta: Hudba a psaní 
 V posledním ročníku Českého slavíka obsadil zpěvák Pavel Callta (34) 11. příčku. Není divu, jeho tracky jako 

Terapeut, Tak promiň, Písnička na featu s Pokáčem nebo Píšem si svůj sen s Leošem Marešem už dosáhly mno-
hamilionových streamů.

„KDYŽ jsem nakopnutý životem a láskou, napíšu vždy něco láskyplného,“ říká o sobě zpěvák a skladatel Pavel Callta. Foto: Tomáš Karlík 
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 jsou moje drogy
u Sázavy a pracoval jako delegát 
v Egyptě a Turecku. Jste tedy 
spíše jižní typ, milující sluneční 
paprsky?
Paradoxně mám spíše rád pod-
zim nebo takový ten konec léta, 
kdy se listy zabarvují do barev, 
občas zaprší a je trochu pod mra-
kem. Ale léto mám samozřejmě 
také v oblibě.

S létem souvisí i plavání, devět 
let jste v něm reprezentoval rodné 
město Českou Lípu. Proč se z vás 
nestal vrcholový sportovec?
Asi jsem neměl úplně vrcholové 
ambice a vždycky jsem do toho 
dělal víc věcí, jako třeba hudbu, 
volejbal nebo aikido. Rád jsem 
svoje zájmy kombinoval.

Na letošní dovolenou asi nebudou 
právě v dobrém vzpomínat naši 
turisté, kteří utíkali z rozžhavené-

ho řeckého Rhodosu. Pokud byste 
byl na místě jako delegát, co byste 
udělal?
Snažil bych se všechny ochránit, 
včas informovat, aby se nikomu 
nic nestalo a dostali se všichni 
bezpečně domů.

Pocházíte ze severu Čech, ale vět-
šina umělců se nakonec soustře-

ďuje v Praze. 
Je to i váš 
případ? 
Ano, už 
od vysoké 
školy bydlím 
v Praze 

a od 17 let mě 
to sem táhlo. To jsem ještě měl 
ambice dělat modeling a herec-
tví. Bydlím na kraji Prahy přímo 
u lesa, kde je klid, příroda, ryb-
níky a je tam moc dobře.

Ještě stále si píšete deník? Pokud 
ano, je to úctyhodný výkon, proto-
že jste s tím začal před 20 lety…
Ano, zrovna nedávno jsem si 
říkal, že už si píšu deník dvacet 
let a že je neskutečné, jak ten čas 
rychle ubíhá.

Bydlím na kraji Prahy 
přímo u lesa, kde je klid, 
příroda a rybníky

Co byste si nejraději napsal do de-
níku 31. prosince 2023?
Nejradši bych napsal, že skon-
čila válka, že se snížila infl ace 
a že jsou všichni lidé spokojení. 
A potom že jsem napsal skvělý 

pátý album a potkal životní lás-
ku. A že existuje více obydlených 
planet, kde je život a od roku 
2024 si tam můžeme zaletět 
na dovolenou, ale to by z toho byl 
už sci-fi  deník (smích).

SKVĚLEJ DEN – tak pojmenoval píseň nabitou energií, jejíž obrazový doprovod se na-
táčel na ikonických místech v jeho oblíbeném městě New Yorku, třeba na Times Square 
nebo na Brooklyn Bridge. Foto: Hana Marie Mothejzíková
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Bolí Vás záda, jste po operaci kolene, kyčle, páteře, máte dlouhodobé 
obtíže spojené s onemocněním pohybového aparátu, onkologické 
léčbě mnohočetného myelomu? Dost možná máte nárok na lázeňskou 
rehabilitační péči.

Lázeňská rehabilitační péče Vám nabízí ucelenou péči pod dohledem 
lékaře a dalších proškolených specialistů složenou z aplikace přírodního 
léčivého zdroje, vodoléčby, elektroléčby, termoterapie, fyzioterapie, 
inhalace a dalších procedur na míru Vašim potřebám, každý týden 
u nás absolvujete 21 procedur hrazených zdravotní pojišťovnou. 
Samozřejmostí u nás je i ubytování a celodenní strava.

Lázeňská 
rehabilitační péče v lázních 1897 s.r.o. 
ve Velichovkách

Vy u nás rehabilitujete, zároveň odpočíváte a Vaše tělo může 
regenerovat, po zhruba 3-4 týdnech (odvislých od délky stanovené 
léčby) odcházíte zotaveni, plni sil a psychické pohody. Po dobu čerpání
této péče jste v pracovní neschopnosti. Mnozí z Vás zároveň ocení 
i možnost bohatého společenského vyžití.

Lázně 1897 Velichovky se specializují na pacienty s onemocně-
ním pohybového aparátu, pacienty po úrazech, po operacích kostí 
a kloubů, včetně kloubních náhrad, artrózu, revmatoidní artritidy,
vertebrogenní syndromy a Bechtěrevovu nemoc, dále nemoci nervové 
a onkologické onemocnění po léčbě mnohočetného myelomu.

Jak se k nám dostanete?
Pokud máte některé z výše uvedených onemocnění, nebo jste 
po operaci oslovte svého praktického nebo odborného lékaře 
a domluvte se s ním. On posoudí Váš zdravotní stav a pokud Vám 
vypíše lázně uveďte lázně Velichovky. Po schválení vypsaného návrhu 
zdravotní pojišťovnou Vám zavoláme a domluvíme další podrobnosti 
Vašeho pobytu.

A proč jet právě do Velichovek?
Jsme tradiční rodinné lázně zasazené do krásného udržovaného 
lázeňského parku, zde naleznete klidné zázemí, ochotný a zkušený 
personál, kvalitní stravu, jedinečnou slatinu. V našich lázních budete 
hradit minimální nebo žádné doplatky.

www.velichovky.cz  I  pk@lazne1897.cz  I  +420 491 889 889
Lázně Velichovky lazne_velichovky_1897
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HLEDÁME DALŠÍ DOMY, 
KTERÉ BYCHOM MOHLI 
PROBUDIT K ŽIVOTU. 

ZA TIP KE KOUPI NEMOVITOSTI 
VÁS ODMĚNÍME.
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Hlavní část divadelního progra-
mu tvoří představení pro děti 
z dílny Studia Damúza. ‚‚Právě 
dolaďujeme naši novinku podle 
knihy Oty Šafránka Bosí rytíři. 
Diváky vezme na dobrodružné 
pátrání po zmizelé holčičce Blan-
ce, kterou se snaží najít skupina 
žižkovských chlapců z doby 
předmnichovské republiky,” 
říká koordinátorka divadelního 
programu Veronika Čefelínová. 
‚‚Pozvali jsme i naše spřátelené 
soubory, například Holektiv, 
Bratři v tricku nebo My kluci, 
co spolu chodíme. A myslíme 
i na nejmenší návštěvníky. Každý 
den proběhnou na Vyšehradě 
v dopoledních hodinách předsta-
vení pro děti ve věku od 10 měsí-
ců do 3 let,” doplňuje Čefelínová.

Tradiční součástí festivalu 
jsou také workshopy. V pro-

gramu jsou k dispozici jak 
pohybové workshopy BabYogy 
pro rodiče s nejmenšími dětmi 
od 10 měsíců, tak i výtvarné 
a vzdělávací pro děti školkového 
věku a školáky. ‚‚Letos máme 

v nabídce dvě lekce, které měly 
v předchozích letech velký 
úspěch - workshop znakového 
jazyka a poznávací lekci o asi-
stenčních psech a canisterapii. 
Chystáme i hudební workshop 
k inscenaci Uši pro princeznu 
nebo výrobu tahací hračky, 
ptačí budky či loutek z odpadků 
a materiálů určených k recy-
klaci,” představuje nabídku 
koordinátorka doprovodného 
programu Františka Jesenská.

Koncerty, dílny i bojovka
V programu nebudou chybět vý-
tvarné dílny a drobné atrakce. Po 

skončení víkendového programu 
pro veřejnost bude na Vyšehradě 
ve všední dny dopoledne probí-
hat divadelní bojovka pro školní 
skupiny, která zájemce zavede 
do „devadesátek“ – divokých let 
náhle nabyté svobody a spole-
čenských změn. 

Na VyšeHrátky, které podpo-
řily Ministerstvo kultury ČR, 
hlavní město Praha, MČ Praha 2 
a Státní fond kultury ČR, se vrátí 
i oblíbená kapela Bombarďák. 
Tentokrát představit své šesté 
studiové album Luděk. Vyše-
Hrátky uzavře herecká kapela 
pro děti Rozbal to! Více informací 
na www.vysehratky.cz. (red)

Soutěž
Odpovězte na soutěžní otázku 
na e-mail: soutez@ceskydomov.
cz do 27. srpna 2023 a do před-
mětu e-mailu napište VYSE-
HRATKY. Deset výherců získá 
sadu čtyř vstupenek na různá 
představení.

Vyhrajte vstupenky na oblíbený festival VyšeHrátky

VYŠEHRÁTKY jsou interaktivní festival se zaměřením na loutkové a autorské divadlo 
a na hravě vzdělávací aktivity pro širokou veřejnost. Foto: Anna Zíková

soutěžní otázka
Kolikátý ročník VyšeHrátek se letos 
uskuteční?
a) 19. b) 20. c) 21.

 �Divadelní představení Studia Damúza a dalších souborů. Výtvar-
né, pohybové a vzdělávací workshopy. Koncerty kapel Bombarďák 
nebo Rozbal to! Tak bude vypadat oslava 20. ročníku festivalu pro 
děti a jejich dospělé s názvem VyšeHrátky, který proběhne v termí-
nu od 1. do 4. září v prostorách Knížecí a královské akropole poblíž 
budovy Starého purkrabství na pražském Vyšehradě. A vy se může-
te díky soutěži Naší Prahy na festival podívat zdarma!
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27.1.2024 

International Festival Ballet

www.artpartner.cz

LABUTÍ 
JEZERO

Největší 

na světě! 48 labutí na jediném pódiu. 
Balet na hudbu P. I. Čajkovského.

v podání

17.11.

www.artpartner.cz

Spider man 2  |  The Dark Knight  |  Lone Ranger  |  Interstellar  |  Dune  
Sherlock Holmes  |  Man of Steel  |  Pearl Harbor  |  Gladiator  |  Inception 

Pirates of the Caribbean  |  Spirit  |  Wonder Woman  |  The Lion King  
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Praha – Ochutnávka vín a burčá-
ků, kulturní vystoupení a zábava. 
To nabízejí ve svém programu 
hned dvě pražská vinobraní.
Trojské vinobraní: 9. září
Barokní prostředí Trojského 
zámku se zahalí do výzdoby 
plné sladkých hroznů. Oblíbe-
né vinobraní v Troji si pro vás 
nachystalo česká a moravská 
vína, burčák, příjemné hudební 
vystoupení a pro děti řadu atrak-
cí, jako jsou zábavné hry, tvořivé 
dílničky či dětský koutek. 

Svatováclavské vinobraní: 23. září
WINE & MUSIC FESTIVAL – tak 
nazvali samotní pořadatelé Sva-
továclavské vinobraní na Svato-
václavské vinici u Villy Richter 
na Pražském hradě. Jedná se 
o velkou akci svého druhu, pro-
tože bude na koštu burčák a více 
než 50 druhů vín od českých 
a moravských vinařů včetně 
vzorků z místní vinice, která je 
nejstarší u nás. Atmosféru doplní 
gastronomické zážitky, DJs, 
živá jazzová muzika a jedinečný 
výhled na celou Prahu. (red)

Vinobraní už ťukají na dveře

Praha - „Ve směru ze Smíchova 
na Jižní spojku doporučuje-
me využít průběžného levého 
jízdního pruhu, který se převádí 
do protisměrného pásu. Druhý 
pravý jízdní pruh je především 
určen pro sjezd rampou do 
Braníka a Modřan. Řidiči, kteří 
přijíždějí po rampě ze Strakonic-
ké ulice, musí počítat se složi-
tějším průpletovým napojením 
do jízdního pruhu ve směru na 

Jižní spojku,“ upřesňuje novou 
organizaci dopravy Josef Richtr, 
náměstek generálního ředitele 
TSK Praha. 

Ve směru ze Smíchova od 
Dobříšské ulice na Barrandov-
ský most zůstaly zachovány dva 
jízdní pruhy směřující na Ba-
rrandovský most, kdy levý jízd-
ní pruh je primárně určen pro 
řidiče směřující pouze na Jižní 
spojku. Tento pruh se převedl do 
protisměru na severní část mos-
tu a zde k žádné změně nedošlo. 
Pravý jízdní pruh i nadále vede 
řidiče na jižní část mostu, kde se 
nachází průpletový úsek s vo-
zidly jedoucími od jihu z rampy 
ze Strakonické komunikace. Na 
rozpletu před sjezdem na Mod-
řanskou ulici je však nově možné 
pokračovat na Jižní spojku pouze 
levým jízdním pruhem, pravý 
jízdní pruh slouží výhradně pro 
sjezd na Modřanskou. Zdroj: TSK

Pozor, na Barrandovském mostě 
došlo ke změně jízdních pruhů!

 �Až do neděle 3. září je změněno řazení jízdních pruhů při výjezdu 
z Barrandovského mostu na Jižní spojku na straně Prahy 4. Tato 
úprava dopravního režimu byla nezbytná pro dokončení hlavních 
prací v II. etapě rekonstrukce Barrandovského mostu.

Ilustrační foto: TSK Praha
VÍNO hrálo a hraje velkou roli ve všech kulturách na světě. Ilustrační foto: Pixabay
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3 OTÁZKY PRO… ADAMA VIKTORU
 Málokdo asi ví, že v počtu varhan na množství obyvatel je Česko první na světě! Není proto divu, že 

v současné době probíhá již 17. ročník Českého varhanního festivalu.  Jeho cílem je podle varhaníka Ada-
ma Viktory, zakladatele a uměleckého ředitele festivalu, propagovat historické varhany, upozorňovat na
 jejich kulturní význam, estetickou a duchovní hodnotu a přispět k jejich zachování pro příští generace.

Martin Dudek

Český varhanní festival připomí-
ná, že v České republice se nachá-
zí přibližně 10 000 historických 
varhan. Ohromilo vás toto číslo? 
A kolik z nich je v hlavním městě?
Tušil jsem to. V Čechách, kdysi 
velmi zbožné zemi, je neoby-
čejně hustá síť kostelů a klášte-
rů. Vzkvétala v období baroka 
po třicetileté válce a zejména 
pak ve druhé polovině 18. 
století i díky nařízení Josefa II., 
aby žádný obyvatel králov-
ství neměl do kostela dále než 
hodinu pěší chůze. To znamená, 
že téměř od každého lidského 
sídla té doby máme maximálně 
pět kilometrů vzdálený kostel 
a v něm také varhany. Nebýt 
státem organizované poválečné 
devastace pohraničí a rovněž 
živelného vandalismu 90. let, 
měli bychom varhan i koste-
lů mnohem více. V Praze je 

mnoho desítek varhan malých 
i velkých, od raně barokních 
přes romantické až po moderní, 
v kostelích, klášterech, synago-
gách, koncertních síních, ško-
lách atd. Každopádně se počítají 
jen ty, které osobně známe, ji-
nak ta čísla nejsou k ničemu. 

Festival pořádáte již 17 let. Jak se 
v čase proměnil jeho program? 
Cíl je stále stejný, podoba fes-
tivalu se velice proměnila. Je 
především festivalem historic-
kých varhan, varhaníci i hudba 
jsou tu v jejich službách a mají 
za cíl ukázat jejich nenahradi-

telnou krásu, hodnotu a osobi-
tost. V rámci prvního ročníku 
před 17 lety jsme začínali s 11 
varhanami, letos jich je téměř 
70 a jejich počet každoročně 
stoupá, z čehož máme nesmír-
nou radost. 

Jedno z festivalových vystoupení se 
odehraje 17. září v Praze – Kolodě-
jích. Na co se mohou Pražané těšit?
Mohou se těšit na půvabné var-
hany skvělého pražského varha-
náře Karla Schiff nera z roku 1874 
a improvizační umění vynikají-
cího varhaníka Vladimíra Rou-
bala. Podrobnosti najdou zájemci 
na www.ceskevarhany.cz.

Odpovězte do 1. září 2023 na soutěžní 
otázku na e-mail: soutez@ceskydo-
mov.cz a do předmětu e-mailu napište 
VARHANY. Pět výherců/výherkyň 
získá po cédéčku Ensemble Inegal. 
O výhře budou informováni e-mailem.

Soutěžní otázka
Adam Viktora organizuje ještě jeden 
festival, který připomíná barokního 
génia. Jak se jmenoval?
a) Kurt Schweinz  b) Jan Dismas Zelenka 
c) Josef Pavel Červenka

soutěž

„PO KONCERTECH většinou nabízíme i exkurze. Zájemci si na nich varhany mohou 
prohlédnout, sáhnout si na ně a leccos pozoruhodného se dozvědět,“ prozradil z akla-
datel a umělecký ředitel Českého varhanního festivalu Adam Viktora. Foto: René Volfík

Výstava přibližuje hladomor na Ukrajin ě

Terezín - Výstava s názvem „Ho-
lodomor a opětovná genocida“ 
představuje nejen vzpomínku 
na tragickou událost z let 1932 až 
1933, ale také varování a příležitost 
k diskusi o významu mezinárod-
ního práva a solidarity v kontextu 
aktuální situace, kdy stále probíhá 
ruská invaze na Ukrajině. Expozice 
je k vidění v terezínském Wiesero-
vě domě do konce letošního roku.

 „Holodomor byl spáchán 
sovětským vedením s úmyslem 
zničit ukrajinský národ, zmocnit 
se jeho rozsáhlého přírodního 
bohatství na úkor milionů hla-
dovějících mužů, žen a dětí a ze 
zabavené úrody a dalších země-
dělských produktů ekonomicky 
profi tovat v rámci zahraniční-
ho obchodu. Výsledkem bylo 
vyvraždění až sedmi milionů 

Ukrajinců,“ říká k výstavě Ši-
mon Krbec, ředitel Centra studií 
genocid v Terezíně. Přesný počet 
obětí holodomoru zřejmě nebude 
nikdy znám zejména v důsledku 
precizního popírání a zakrý-
vání této genocidy ze strany 
Sovětského svazu, jehož vedení 
za zločiny spáchané ve 30. letech 
minulého století nebylo nikdy 
potrestáno. (red)

Jak se umí 
zrcadlit štěstí? 
Staré Město - Galerie Fasáda, 
tedy outdoorový výstavní pro-
stor domu SmetanaQ, otevřela 
výstavu Zrcadlit štěstí. Auto-
rem kolekce velkoformátových 
portrétů je fi lmař a umělec Jakub 
Jahn, který se intenzivně zajímá 
o pozitivní psychologii a snaží 
se výzkum této mladé vědecké 
disciplíny tvůrčím způsobem 
překládat do svých děl. Jako 
umělecké dílo přitom vnímá kaž-
dého člověka. Do okenních torz 
galerie Fasáda rozmístil 14 veřej-
ně známých nebo jemu blízkých 
tváří zachycených v okamžiku, 
kdy lidé prožívali silné emoce při 
sledování pozitivních videí. (red)

ZRCADLIT štěstí v prožitcích kolemjdou-
cích diváků nechá Jakub Jahn až 
do 20. února příštího roku.

KOLCHOZNIK brání přístup do skladu obilí před hladovějícími lidmi ve vesnici Vilshana v Charkovské oblasti v roce 1933. Foto: Ústřední 
státní fi lmový archiv Ukrajiny
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Martin Dudek

Na úvod prozraďte, jak složité 
a časově náročné je v Praze pro-
dat nemovitost?
Velmi záleží na tom, o jaké ne-
movitosti se bavíme. Nejlépe se 
prodávají byty nižší cenové rela-
ce, což v Praze znamená do pěti 
milionů korun. Pokud je dobře 
stanovena cena a nemovitost 
správně propagována, trvá na-
lezení kupce 1-2 měsíce. U bytů 
do 10 milionů korun je potřeba 
počítat se 3-4 měsíci. Pokud se 
bavíme o drahých prémiových 
nemovitostech okolo 30 milionů 
korun, je situace značně složi-
tější. Pro prodej je nutné počítat 
přibližně s ročním horizontem.

S kolika makléři spolupracujete 
a jak si prověřujete jejich solid-
nost?
Aktuálně spolupracujeme v rámci 
celé České republiky zhruba se 
stovkou makléřů. Na výběru si 
necháváme opravdu záležet. Mak-
léře ověřujeme napříč trhem - jak 
jednotlivce, kteří pracují sami na 
sebe či po letech v oboru založi-
li vlastní realitní kancelář, tak 
i makléře, kteří fungují v rámci 
velkých realitek. Důležitá je pro 
nás zkušenost a délka působení 
makléře v oboru. Námi ověření 
makléři v oboru působí průměrně 
devět let, mají za sebou desítky 
až stovky transakcí a pozitiv-
ních referencí od klientů. Umí si 
poradit nejen se správnou propa-
gací nemovitosti, ale i složitějšími 
situacemi, které mohou prodej 
provázet. Dlouhodobě také sle-
dujeme jejich prodejní výsledky, 
abychom doporučovali makléře, 

kteří umí nemovitost nejen hezky 
nabízet, ale skutečně prodat. 

Jak mohu jako laik poznat, zda mak-
léř, který má hezky zpracovaný web, 
odvede při prodeji dobrou práci? 
Laik to má podstatně těžší. Dopo-
ručujeme podívat se na reference 
daného makléře, kvalitu inzerce 
a ptát se na počty prodaných 
nemovitostí. Také se zeptat, jestli 
má makléřskou činnost pouze 
jako přivýdělek, nebo je to jeho 
hlavní profese. Pouze hrstka 
z makléřů, kteří mají dobře zpra-
covaný web, pak v realitě odvede 
dobrou službu. U nás klientovi 
doporučíme makléře, který vyjde 
nejlépe, co se týče prodejních 
výsledků vzhledem k lokalitě 
a dané specifikaci nemovitosti. 
Doporučení makléře je nezávaz-
né, naopak klientům říkáme, že 
porovnat si více makléřů mezi 
sebou je rozumné.

„Není makléř jako makléř a ti 
schopní dokáží přinést oprav-
du velkou přidanou hodnotu,“ 
říká zakladatel FérMakléřů Jan 
Boruta. Slova „přidaná hodnota“ 
mohou být pro mnoho prodávají-
cích vágním pojmem, co si pod tím 
máme konkrétně představit?
Přidaná hodnota je přítomna 
v celém procesu prodeje. Na za-
čátku by měl makléř správně na-
stavit cenu nemovitosti. Zkušený 
makléř se snaží prodejní cenu 
pro klienta samozřejmě maxi-
malizovat, ale musí brát v úvahu 
současnou tržní situaci. Pokud 
je cena od začátku přestřelená, 
z nemovitosti se snadno stane 
ležák na inzertních serverech. 
Další kapitola je příprava ne-

movitosti pro prodej. Už dávno 
nejsme v situaci, kdy stačilo ne-
movitost nafotit na telefon. Home 
staging je pro kvalitní propagaci 
už téměř standardem, stejně tak 
3D scan. U některých nemovitostí 
v původním stavu makléři in-
vestují do zpracování vizualizací, 
u domů pak fungují videa. Ve fázi 
hledání kupce je důležitá nejen 
inzerce na realitních serverech, 

ale i propagace a kampaně na 
sociálních sítích. Chcete přece 
oslovit i zájemce, kteří netráví čas 
projížděním inzertních serverů. 
Makléř pak kromě prohlídek po-
skytuje právní servis a kvalitně 
zpracované smlouvy jsou napros-
tý základ. Makléři, se kterými 
spolupracujeme, proto poskytují 
servis od A do Z a klientovi tak 
odpadá starost o prodej.

Nechte si poradit s výběrem vhodného makléře
 � FérMakléři.cz působí na trhu realit od roku 2017 a již šest let se 

snaží kultivovat český realitní trh. Jakým způsobem, o tom si Naše 
Praha popovídala s Veronikou Šímovou, CEO této společnosti.

Pacienti s otevřenou ránou, která 
se nehojí více než tři měsíce, 
se mohou přihlašovat do nově 
zřízené Ambulance chronických 
ran Nemocnice sv. Alžběty v uli-
ci Na Slupi. Ordinace bude ote-
vřena od 1. září. Proč se rozhodlo 
vedení nemocnice pro tento 
krok, vysvětluje MUDr. Ivana 
Doleželová, primářka a náměst-
kyně léčebné a preventivní péče 
Nemocnice sv. Alžběty.

Jak takové rány vznikají?
Na počátku vždy stojí zdravotní 
problém, onemocnění, úraz, ope-
race, zvlášť ve spojení s věkem 
a fyzickou konstitucí. K udržo-

vání chronické rány pak přispívá 
vlastní nebo „laické léčitelství“ 
a obavy pacienta provádět někte-
ré úkony hygieny rány z důvodů 
odborné neznalosti.

Kdo se k ošetření bude moci ob-
jednat a co k tomu bude zapotře-
bí? Je nutné doporučení praktic-
kého či jiného lékaře?
Doporučení ošetřujícího lékaře je 
výhodou, ale v prvních měsících 
je nebudeme od pacientů strikt-
ně vyžadovat. Je však nutné, 
aby pacient s sebou přinesl tzv. 
historii rány – tj. informace od 
kdy a čím byla a je rána léčená, 
jaké byly úspěchy a neúspěchy 

v léčbě. Současně by pacient měl 
s sebou přinést soupis užívaných 
léků a seznam svých chronických 
onemocnění. 

Jak tedy postupovat?
Pacient jednoduše zavolá na 
recepci Nemocnice sv. Alžbě-
ty Na Slupi (tel. č. 221 969 338, 
7.00–15.00 hod.) a objedná si 
termín první návštěvy. Provozní 
doba ambulance bude z počátku 
každé úterý a čtvrtek od 16.00 
do 18.00 hodin, ale budeme ji 
pružně přizpůsobovat poptávce. 
Délka od objednání k ošetření 
by pro nového pacienta neměla 
přesáhnout 14 dnů. (red)

Nemocnice otevře ambulanci na hojení chronických ran

„Z POHLEDU organismu je chronická rána 
trvalou zátěží pro imunitní systém,“ říká 
MUDr. Ivana Doleželová. Foto: NSA
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Požadované datum otisku (zaškrtněte vybrané):

Kupón pro podání řádkové inzerce do titulu NAŠE PRAHA
Cena za inzerát:
Cena 350 Kč je vždy za každých započatých 90 znaků. Řádkový inzerát si 
můžete podat v jedné i více mutacích titulu NAŠE PRAHA. Potom se cena 
násobí počtem zvolených mutací. Zvýhodněná cena 6x 350 Kč (6x 700 Kč nebo 
6x 1050 Kč) platí jen pro zveřejnění inzerátu ve všech mutacích titulu NAŠE 
PRAHA najednou. V případě, že zvolíte opakování inzerátu ve více termínech, 
násobí se cena inzerátu počtem vydání (opakovací slevy neposkytujeme).

Seznam mutací titulu NAŠE PRAHA (zaškrtněte vybrané):
 NAŠE PRAHA CENTRUM NAŠE PRAHA 6 NAŠE PRAHA 9

 NAŠE PRAHA 4 NAŠE PRAHA 7 NAŠE PRAHA 10

 NAŠE PRAHA 5 NAŠE PRAHA 8 

 všechny mutace NAŠE PRAHA (zvýhodněná cena)

Text inzerátu: Text vypište tak, aby písmena, interpunkce i mezery měly vždy svá okna.

Uvedené ceny jsou s DPH. Platí obchodní podmínky. Vyplněný kupón zašlete spolu s dokladem o zaplacení (poštovní poukázka A, výpis z účtu nebo příkaz k úhradě) e-mailem nebo poštou na adresu:  
Český Domov Média House, s. r. o., řádková inzerce, Pod Altánem 99/103, 100 00 Praha 10 Strašnice, tel.: 734 580 087, e-mail: podklady@ceskydomov.cz. V požadovaném termínu otiskneme váš inzerát pouze v přípa-
dě, pokud obdržíme kupón a doklad o zaplacení nejpozději 7 dnů před datem vydání. V opačném případě otiskneme inzerát v dalším vydání titulu. Způsob úhrady: Poštovní poukázka typu A  
nebo převodem na účet: 2110626628/2700, variabilní symbol = vaše IČ nebo telefonní číslo. Fakturační adresa: Český Domov Média House, s. r. o., Pod Altánem 99/103, 100 00 Praha 10 - Strašnice 

Následující informace nebudou zveřejněny, ale vyžaduje je tiskový zákon:
Firma/jméno: …………………....................................... Tel.: .…………………...….................
Adresa: ……………………….................................... Způsob úhrady: ……………………...…..........
IČ: ..............………..………. E-mail: ...................………………. Podpis: ………....……………………..

350 Kč

700 Kč

1050 Kč

NAŠE PRAHA

#

8. září

22. září

6. října

20. října

3. listopadu

17. listopadu

1. prosince

15. prosince

29. prosince

 • Dlouhodobě pronajmu rodinný domek 
se zahradou k rekreaci nebo k rodinné-
mu bydlení. SMS na tel.: 602 203 108.

 • Hodinář sběratel koupí veškeré hodinky, 
budíky,mechanické natahovací i nefunkční 
a poškozené náramkové i kapesní, české, 
ruské i světové. PRIM,OMEGA, LONGINES, 
ORLIK, TISSOT, ULYSSE NARDIN, VACHE-
RON CONSTANTIN, JAEGER COULTRE, 
SPARTAK, SCHAFFHAUSEN, ETERNA, 
ZENITH, ROLEX, LEMANIA, MOVADO, 
HELVETIA, CERTINA, SEIKO, HEUER, GUB, 
PATEK PHILIPPE, GLASHUTTEI a jiné. 
Koupím též drahé zlaté hodinky v jakém-
koliv stavu. Koupím i celou pozůstalost 
po hodináři, hodinky, součástky, nářadí, 
sklíčka plastová i skleněná, soustruh apod. 
Po telefonické dohodě s Vámi, přijedu 
kamkoliv nebo můžete Vy ke mě. Slušné 
a seriozní jednání. Tel.: 777 311 101

 • !!Odvoz starého nábytku na skládku!! 
Vyklízení sklepů, bytů, pozůstalostí atd. 
Naložíme a odvezeme cokoliv. Vše za 
rozumnou cenu. Stěhování-doprava. 
Volejte: 773 484 056

 • POSKYTNEME SÍDLO v Praze pro SRO, 
OSVČ od 149 Kč/měsíc. www.sidlopro-
firmupraha.cz, Tel.: 728 991247

 • Koupím sklo, porcelán, knihy a další. 
Zároveň vyklidím a vystěhuji.  
Tel.: 608 203 342

 • Vyklizení pozůstalostí ZDARMA za staré 
věci. Tel.: 773995221

 • VÝKUP VOZIDEL, pojízdných, nepojízd-
ných a havarovaných, Tel.: 739 665 455

 • VÝKUP BYTŮ, chat, chalup, pozemků. 
Možnost nemovitost nadále užívat.  
Tel.: 739 665 455

 • STĚHOVÁNÍ, vyklízení domů, bytů, 
sklepů, likvidace odpadu, pozůstalostí, 
autodoprava. Tel. 739 665 455,  
www.top-vyklizeni.cz

 • ČIŠTĚNÍ KOBERCŮ a sedaček, úklidové 
práce. Profi přístup, nízké ceny.  
Mobil: 605 750 605.

 • ZEDNICTVÍ-MALÍŘSTVÍ. Provádím veš-
keré zednické, obkladačské, malířské, 
podlahářské a bourací práce. Odvoz 
suti zajištěn. Rekonstrukce bytu, domu, 
nebytových prostoru. Mobil 777 670 326

 • Formulář pro podání inzerátu najdete na 
www.nasepraha6.cz/inzerce.  
Cena inzerátu je od 350 Kč
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řádková inzerce

Snažíme se chránit přírodu a být 
šetrní k planetě. Proto i naše noviny 
jsou tištěny na 100% recyklovaný 
papír a není třeba kácet stromy. 
Přidejte se k nám a pomozme 
planetě společně. Zapojit se může 
každý. Neleží někde Naše Praha 
zbytečně na zemi? 

Zvedněte noviny a dejte je souse-
dům do  schránky. Uvidíte-li noviny 
někde na ulici, udělejte prosím to samé. 
Přečtené výtisky nevyhazujte, ale 
dejte je přečíst i známým a souse-
dům. Jde nám všem o společný cíl, aby-
chom se na této planetě cítili komfortně 
a bezpečně.
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Autentické mexické restaurace v Praze

Malé náměstí 13
Staré Město, Praha 1
+420 222 233 247

Petrská 23
Nové Město, Praha 1
+420 233 331 569

Americká 8
Vinohrady, Praha 2
+420 222 542 031

Lucemburská 6
Vinohrady-Žižkov, Praha 3
+420 222 211 702

Letná - Milady Horákové 54
Holešovice, Praha 7
+420 223 004 035

�����
SKVĚLÁ NABÍDKA OBĚDŮ!

Kombo menu od 219 Kč
Polévky, hlavního jídla a nápoje

Po - Pá 11-17 hod.
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Volvo s dieselovými motory
Výrobní termíny se krátí.

TUkas Malešice volvocars.tukas.cz 
Černokostelecká 122
108 00  Praha 10 

Ilustrační fotografie

Servis a záruka na 3 roky zdarma.
Neváhejte a objednávejte včas.

Technické údaje k vyobrazenému modelu Volvo XC90 B5 AWD: 
emise CO2 (kombinované) 176–202 g/km, spotřeba paliva (kombinovaná) 6,7 - 7,7 l /100 km (WLTP).
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